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Уважаеми  жители на 
община Главиница,

Измина още една година от нашия живот. 
Коледа е специално време, когато сърцата ни 

са отворени за доброто.
В тези хубави дни всеки от нас осмисля от-

ново вярата си във вечните ценности - добрите 
чувства, любовта и съпричастието.

Празниците са време и за равносметка, 
когато всеки си задава въпроса: Какво се 

промени в живота ни през тази година?
С една единствена цел - да създаде още 
по-добро бъдеще за идните поколения, 

работи и нашата Община.
Заредени с  оптимизъм, нека да си кажем: 

2023 година свърши - идва 2024 година, и да 
погледнем напред с надежда, че всички 

трудности са останали зад гърба ни.
Пожелавам на себе си и на Вас да бъдем 

добри хора, да бъдем честни и принципни, да 
живеем по-добре и спокойно и да се научим 

да сбъдваме мечтите си!

Неждет ДЖЕВДЕТ, Кмет на Община Главиница

Спорна и честита да е Новата 2024-ра година!
Месут АЛИШ, Председател на Общински съвет - Главиница

На прага на Новата 2024 година отправям 

към Вас сърдечни пожелания за здраве, мир и 

благоденствие!

Коледа носи усещането за нещо свидно, за 

семеен уют и тържественост, за топлота и обич. 

Време, когато отваряме сърцата си 

за добротата, почитаме традициите и ставаме 

смирени, а щастието влиза във всеки дом.

Позволете ми от името на Общински 

съвет-Главиница и лично от свое име да 

пожелая на Вас и семействата Ви да бъдете 

щастливи заедно! Радвайте се на късмет и 

благополучие, носете добродетелите в 

сърцата си и всеки ден намирайте поводи за 

радост и усмивка. Нека имаме силата да 

сътворяваме добри дела през цялата година!

Вярвам, че сплотени ще вървим по общия път 

за развитие на община Главиница!

Весели празници и честита да е Новата 2024 година!

Уважаеми  жители на 
община Главиница,

Кметът на Община Главиница с приз 
„Най-добър социален партньор - Кмет" 

Синдикатът на българ-
ските учители към КНСБ и 
Европейският синдикален 
комитет в лицето на Янка 
Такева, всяка година органи-
зират Национален конкурс 
„Най-добър социален парт-
ньор - кмет". По време на ме-
роприятието се присъждат 
награди за постигнати висо-
ки резултати в съвместна-
та дейност, както и личен 
принос в развитието на 
социалното партньорство.

На тържествена цере-
мония, проведена на 15 де-
кември т.г. в град София, 
престижната награда лично 
беше връчена от Янка Та-
кева - председател на СБУ, 
на Неждет Джевдет. Той е 
първият кмет от област 
Силистра, който получава 
приз за „Най-добър социален 
партньор - Кмет”.

Това е добрият повод за 
разговор с кмета на Община 
Главиница Неждет ДЖЕВ-
ДЕТ, за да получим повече 
информация по темата: 

- Г-н Джевдет, какво е 
чувството да си отличен 
с награда за „Най-добър 
социален партньор - Кмет" 

за 2023 г. от Синдиката на 
българските учители?

- Получаването на отличие 
от най-голямото професио-
нално обединение в страната 
и то на национално ниво съз-
дава чувство на гордост, но 
аз приемам това признание 
за работата на ръководството 
на Община Главиница, служи-
телите в Общинска админи-
страция и всички останали, 
които работят в сферата на 
образованието и разбира се, 
тези, които винаги са били в 
помощ на тях. Успехите, които 
постигнахме не са измерими 
само във финансови сред-
ства, по-важния момент е, че 
за първи път се наблюдава ак-
тивно и ползотворно сътруд-
ничество между общинското 
ръководство, ръководствата 
на учебните заведения и 
синдикалната организация. 
Тук е мястото да благодаря 
на ръководителите на учеб-
ните заведения в община 
Главиница, ръководството на 
синдикалната организация на 
общинско и областно ниво и 
лично на г-жа Такева за под-
крепата, доброто сътрудни

на стр. 2

Пунар Басри, ОБщински съветник: 

решенията, кОитО 

Приемаме днес, 

ОПределят нашетО утре!

Пунар Басри Рамадан 
е най-младият общински 
съветник в местния парла-
мент на гр. Главиница от 
листата на ДПС. Тя е на 
22 години - родена на 27 
януари 2001 г. в гр. Тутра-
кан. Завършила е средното 
си образование в СУ “Васил 
Левски”, гр. Главиница, а 
висше във Филиал Велико 
Търново към Медицински 
университет - Варна, спе-
циалност “Акушерка”. Сега 
тя продължава образовани-
ето си - магистратура в 
Медицински университет 
- Пловдив, специалност 
“Управление на здравните 
грижи”. Неомъжена. Работи 

като медицински специа-
лист в Здравен кабинет 
към СУ “Васил Левски”, гр. 
Главиница.

Обикновено казваме: „В 
младите хора е надежда-
та, в тях е бъдещето!” В 
досегашния си жизнен път, 
Пунар е постигнала отлич-
ни резултати. Очакванията 
за добра и полезна работа 
като общински съветник 
у гражданите също са на-
лице, още повече че тя бе 
избрана за председател на  
Постоянната комисия по 
здравеопазване и социал-
ни дейности в Общинския 
съвет.

Сградата на Община Главиница ще 
има автономна фотоволтаична 

система за генериране на 
електрическа енергия и нов облик

на стр. 2 на стр. 3

Кметът Неждет Джевдет дари на Янка Такева картина 
символизираща ЗМ "Блато Малък Преславец", дело на 

местната художничка Малина Николова

Пунар БАСРИ
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Кметът на Община Главиница с приз за 
„Най-добър социален партньор - Кмет" 
чество и връченото отли-

чие.
- На какво се дължат ус-

пехите?
- Всеки ангажиран в образо-

вателния процес има принос 
за тези успехи, т.к. е осъзнат 
фактът, че това което е обра-
зованието ни днес, това ще е 
бъдещето ни утре. През по-
следните години успяхме да 
реализираме важни решения, 
които дадоха своя ефект:

- реализирахме реформа в 
сферата на образованието, 
която се оказа, че е разумна 
и успешна; 

- модернизирахме голяма 
част от образователната сре-
да, както в учебните заведе-
ния така и в детските градини, 
за да създадем още по-добри 
условия, както за децата, така 
и за учителите, 

- работим в посока изграж-
дане на модерни спортни 
съоръжения - и значим факт 
е, че Община Главиница е 
единствената в страната, в 
която всички ученици от 1 

до 7 клас се хранят напълно 
безплатно в училищния стол. 

- През последните месе-
ци входирахте докладна 
записка в Общински съвет 
- Главиница за създаване 
на общински фонд "Да по-
могнем на нашите деца" 
и приемане на правила за 
дейността му. Каква е ос-
новната цел на този фонд?

- Този фонд се създаде, 
за да се наберат финансови 
средства от физически и 
юридически лица, с които да 
се подпомогнат малолетни и 
непълнолетни лица. Основ-
ната идея е със събраните 
парични средства да се осигу-
ри равен достъп на децата до 
образование и частично или 
цялостно да покрие лечение 
на деца със здравословни 
проблеми. В правилата е 
посочено, че отпускането на 
средства от фонда ще се 
извършва след разглеждане 
на отнесените искания от 
7-членна комисия, в която има 
представители от Общината, 
училищата, детските градини, 
Общински съвет, социално 

подпомагане и секретар на 
МКБППМН. Банковата сметка 
на общинския фонд "Да по-
могнем на нашите деца" е с 
набирателната сметка на Об-
щина Главиница в ЦКБ: IВАN: 
ВG96 СЕСВ 979033478356 00, 
BIС: CECB BGSF. 

- Какви стъпки предстоят 
в сектор образование през 
следващите месеци? 

- Община Главиница ще 
продължи своята политика 
в посока модернизиране на 
своите образователни обекти, 
което гарантира здравослов-
ни, безопасни и качествени 

условия за обучение на де-
цата. Първите стъпки през 
следващата година ще бъдат 
в посока създаване на нови 
спортни клубове към учили-
щата и реализирането на пър-
вия етап от дигитализацията 
на образователния процес. 
Образованието е секторът с 
едно от най-стратегическите 
значения за мен и моя екип. 
То изгражда знанията, умени-
ята и ценностите на днешните 
ученици, които утре ще бъдат 
активни граждани на община 
Главиница и ще определят 
посоката на развитие на об-

от стр. 1

Сградата на Община 
Главиница ще има автономна 
фотоволтаична система за 
генериране на електрическа 

енергия и нов облик

Община Главиница получи 
одобрение от Държавен 
фонд „Земеделие“ за фи-
нансиране на подаденото 
през настоящата годи-
на проектно предложение, 
включващо въвеждане на 
мерки за енергийна ефек-
тивност в сградата на 
Общинска администрация 
град Главиница.

Общата стойност на 
проекта е 977 047 лв. без 
ДДС и предвижда да бъдат 
извършени следните дей-
ности:

- монтиране на на фо-
товолтаична централа 
на покрива на сградата с 
мощност 52.65 kW;

- монтаж на батерии за 
съхраняване на произведе-

ната електрическа енергия;
- подмяна на хидроизола-

цията на покрива;
- саниране на сградата;
- изграждане на нова ото-

плителна инсталация, чрез 
монтаж на индивидуални 
климатични системи;

- монтиране на противо-
пожарна сигнализация

- и други дейности.
Изпълнението на мерките 

за енергийна ефективност 
ще допринесат за:

- намаляване на разходи-
те за енергопотребление;

- намаляване на разходи 
за поддръжка;

- подобряване на външния 
вид на сградата;

- социални, финансови и 
екологични ползи и др.

Изпълнението на проекта 
ще стартира след провеж-
дане на процедура за избор 
на изпълнител.

Предходният проект, кой-
то се финансира от ДФ "Зе-
меделие" през 2023 г., е за 
основен ремонт на улична 
мрежа в община Главини-
ца и е на стойност 2 000 
000 лв. без ДДС. Той е на 
етап избор на изпълнител 
на СМР.

Очакването е през 2024 
година да се открие нов 
прием на проектни предло-
жения и Община Главиница 
да участва за финансиране 
на нови обекти, които да 
включват основно ремонт 
на улици по населените 
места на общината.

Европейските инвестиции 
в област Силистра

От 2014 г. до момента, 
на територията на област 
Силистра са сключени 707 
договора с 495 бенефициен-
ти за инвестиции в различни 
направления и дейности 
по всички програми, съфи-
нансирани от Европейските 
фондове. Общата стойност 
на привлечените средства 
е 325,4 млн. лв., като това 
включва безвъзмездна фи-
нансова помощ и собствено 
финансиране, което, изчис-
лено на глава от населени-
ето, възлиза на 3 403 лв. 
Данните са към 05.12.2023 
г. според публичния модул 
на ИСУН 2020 (Информаци-
онна система за управление 
и наблюдение на средствата 
от ЕС в България).

На ниво област Силистра 
най-голям е размерът на 
инвестициите в общините 
Силистра (62 млн. лв.), Тут-
ракан (57 млн. лв.) и Дулово 
(56 млн. лв.), а най-голям дял 
от договорените европейски 
средства на глава от населе-
нието е в общините Ситово (5 
149 лв.), Тутракан (4 825 лв.) 
и Алфатар (4 529 лв.). 

Европейските средства 
биват насочвани към раз-
лични сфери и помагат за 
решаването на специфични 
проблеми, според нужди-
те на местните общности. 
Всички общини на терито-
рията на област Силистра 
са инвестирали средства в 
подкрепа на хората, посред-
ством реализиране на про-
екти в социалната сфера: 
„Топъл обяд“, „Патронажна 
грижа“, „Независим живот“, 
„Социално включване“ и 
други. Важни за население-
то са благоустрояването на 
обществени площи, както и 
инвестициите за младите 
хора в сферата на образова-
телната, спортната и турис-
тическата инфраструктура. 

Предвид профила на мест-
ната икономика, множество 
проекти са реализирани 
в селското стопанство: на 
млади фермери, за разви-
тие на малки стопанства, 
за създаване на трайни 
насаждения, в сферата на 
животновъдството и биоло-
гичното пчеларство.

Бизнесът в област Силист-
ра е инвестирал повече от 
26 млн. лв., по 260 договора 
за технологична модер-
низация, производствен 
капацитет, създаване и раз-
витие на нови предприятия, 
разработване и въвеждане 
на иновации, финансирани 
по Оперативна програма 
„Иновации и конкурентос-
пособност“. В това число, 
233 фирми са подкрепени 
по мерките за преодоляване 
на последствията от панде-
мията COVID в размер на 4,8 
млн. лв. Оперативна програ-
ма „Развитие на човешките 
ресурси“ е финансирала 
дейности за подобряване 
условията на труд на заети-
те лица, както и за повиша-
ване на професионалната 
квалификация и умения на 
служителите в малките и 
средни предприятия. 

Голям е и делът на при-
влечените средства по 
трансграничната програ-

ма INTEREG V-A Румъния-
България - 16 договора на 
обща стойност 47,7 млн. 
лв. за културно-историче-
ско наследство, младежка 
мобилност, свързаност и 
образователни политики.

На територията на област 
Силистра функционират две 
Местни инициативни групи 
(МИГ) за изпълнение на про-
екти на местните общности. 
МИГ „Главиница-Ситово-
Крайдунавска Добруджа“ 
е сключила 39 договора 
на обща стойност 3,4 млн. 
лв., а МИГ „Тутракан-Сливо 
поле“ - 56 договора на обща 
стойност 5,2 млн. лв. 

През новия програмен пе-
риод 2021-2027 г. се очаква 
три Местни инициативни 
групи да прилагат подхо-
да Водено от общностите 
местно развитие. Наред със 
съществуващите две МИГ, 
Община Кайнарджа реали-
зира проект за създаване 
на нова Местна инициативна 
група „Кайнарджа – Алфа-
тар – Силистра“. В обхва-
та на общата територия 
попадат всички населени 
места от общините Кайнар-
джа, Алфатар и Силистра, 
с изключение на самия град 
Силистра – общо 40 насе-
лени места с население 24 
хиляди души. 
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Редовно заседание про-
веде Общински съвет - 
Главиница на 6 декември, 
с което постави началото 
на работните сесии за 
новия мандат.  

Клетва като общински 
съветник положи Тюркян 
Бекир от ДПС, която вли-
за на мястото на подалия 
оставка Йозджан Расим.

Съветниците приеха нов 
Правилник за организаци-
ята и дейността на Об-
щинския съвет за мандат 
2023-2027 г., който пред-
варително бе публикуван 
на сайта на Общината 
за мнения и нови предло-
жения.

Със свое решение мест-
ните парламентаристи 
определиха съставите 
на петте Постоянни ко-
мисии. Председател на 
ПК по бюджет и финанси 
ще е Лютвен Мехмед, ПК 
по стопански дейности, 
екология и транспорт ще 
се води от Пламен Милчев, 
ПК по здравеопазване и 
социални дейности е с 
председател Пунар Басри, 
на ПК по образование, 
религия и спорт предсе-

дател е Бедрие Халид, а 
на ПК за противодействие 
на корупцията - Юлия Ге-
оргиева.

Предвид законовите раз-
поредби, бе извършена 
промяна в структурата на 
Общинската администра-
ция, с която длъжност-
та Кметски наместник 
бе променена в Кмет на 
кметство в населените 
места с над 100 жители с 
постоянен адрес, в които 
бяха проведени местни 
избори на 29 октомври 
т.г., а именно - с. Бащи-
но, с. Косара, с. Малък 
Преславец и с. Подлес. 
Единственото Кметско 
наместничество остава в 
с. Осен, а останалите 21 
села са Кметства.

Направена бе промяна 
на възнагражденията на  
кмета на общината и 
кметствата.

Съветниците приеха 
изпълнението на бюдже-
та на Община Главиница 
за първото полугодие 
на 2023 г., който в при-
ходната и разходната 
част е в размер на 10 
843 296 лв. Приходите с 
държавен характер са 5 
536 225 лв., а от местни 

дейности 5 307 071 лв.
2 693 664 лв. са капита-

ловите разходи направени 
за първите 6 месеца на 
годината.

Общинският съвет прие 
инвестициите извършени 
през 2023 г. от „ВиК” - Си-
листра на територията 
на общината, които са в 

размер на 23 093,80 лв.
Със свое решение об-

щинските съветници да-
доха съгласие за учредява-

не на безвъзмездно право 
на строеж на Министер-
ство на здравеопазването 
за изграждане на навес за 
линейки и дизелов генера-
тор към Филиала за спеш-
на медицинска помощ.

Община Главиница е 
бенефициент по проект 
„Грижа в дома в община 

Главиница”. Потребители-
те ползващи услугата са 
104 на брой. Съветниците 
упълномощиха кмета на 
общината да издаде за-
повед/акт за възлагане на 
услугата „Грижа в дома” 
на Дирекция „Стопанско 
управление” като услуга 
от общ икономически ин-
терес за срок до приключ-
ване предоставянето на 
услугата и разкриването 
й като делегирана от дър-
жавата дейност или като 
местна дейност.

Делегат за участие 
в Общото събрание на 
Националното сдружение 
на общините в Република 
България е Месут Алиш, а 
ако той е в невъзможност 
да участва ще се замест-
ва от Юлия Георгиева.

Председателят на Об-
щинския съвет Месут 
Алиш ще членува в На-
ционалната асоциация 
на председателите на 
Общински съвети. Пъл-
номощен представител 
на Община Главиница в 
Общото събрание на Асо-
циация общински гори ще 
бъде зам.-кметът Сюзан 
Хасан, а за заместник-пъл-
номощен представител 
бе избран Филип Тодоров 
- началник на отдел Уп-

равление и стопанисване 
на общинските гори” в 
Община Главиница.

Годишната програма за 
управление и разпорежда-
не с имоти общинска соб-
ственост бе допълнена с 
нови имоти, по които са 
приети разпоредителни 
сделки.

Пунар Басри, ОБщински съветник: 

решенията, кОитО Приемаме 

днес, ОПределят нашетО утре!

на местно ниво?
- Включването на млади-

те хора в политиката има 
ключова роля за бъдещето 
на нашата страна. Да мога 
да изразявам и отстоявам 
своите интереси, виждания 
и мнения, да участвам при 
формирането на политики 
и вземането на решения, 
защото решенията, които 
вземаме днес, определят 
нашето утре! Решението 
да бъда част от местната 
власт го взех сама и до 
момента не съжалявам за 
това свое решение.

- Как един млад човек 
като вас вижда своето 
място в местното упра-
вление?

- Чрез активно участие в 
политиката на нас млади-
те можем да подпомогнем 
собственото си развитие, 
както и развитието на 
общността. Защото бъде-

щето е на нас младите и 
ние сами трябва да сме си 
подготвени и сами да си 
изградим бъдещето.

- Какво Ви направи впе-
чатление при срещите с 
гражданите?

- Първото ми впечат-
ление от хората беше, 
че бяха доста изненадани 
от възрастта ми, и много 
положително настроени. 
Община Главиница е пример 
за визия и последовател-
ност в развитието. Всяко 
нововъведение е част от 
дългосрочна стратегия и 
надгражда вече направе-
ното. Много добър пример 
е вниманието към всяко 
едно от 23-те населени 
места, а не само към ад-
министративния център. 
Най-добрата оценка за по-
стигнатото е гласуваното 
доверие от избирателите 
за нов управленски ман-
дат. Местната власт е, 
за да решава ежедневните 

проблеми на хората и ако 
тя не се справя с това, не 
може да получи това дове-
рие. Именно и ние младите 
с нашия хъс, позитивизъм, 
професионализъм можем 
да допринесем много неща, 
защото община Главиница, 
винаги дава път на може-
щите младите хора, помага 
за тяхното развитието, и 
не на последно място смея 
твърдо да заявя, че е общи-
на за пример.

- Какви са проблемите 
на младите хора тук?

- Безразличие към случва-
щото се около тях. Пробле-
мът е, че трябва да “мах-
нем розовите очилата”, да 
станем чувствителни към 
особеностите на другите, 
да преодолеем присъщата 
ни склонност да съдим ос-
таналите и да се научим да 
ги разбираме, като не поз-
воляваме на собствените 
ни предразсъдъци и прист-
растия да ни повлияят.

Утвърден е съставът на 
Постоянните комисии на 

Общински съвет-Главиница

от стр. 1

Пунар Басри работи активно с учениците - организират и отбелязват световни дни, кои-
то са свързани с различни заболявания. Представят се презентации, учениците 
получават различни информационни материали с цел да са запознати и да знаят 

как да се предпазват от тях.

Грейна Коледна елха 
в град Главиница

Предпразнично бяха запа-
лени светлините на коледната 
елха в град Главиница, която 
е царица на дърветата, най-
обичаното дърво, символ на 
традиции и вечния живот. 
Превръщането на елхата във 
вълшебна и събуждането на 
коледния дух стана в при-
съствието на Дядо Коледа, 
Снежанка и Джуджета - ак-

тьорите от Драматично-кук-
лен театър - Силистра, които 
поздравиха присъстващите с 
песни и танци.

Децата от ДГ „Св. Св. Кирил 
и Методий“ и учениците от СУ 
„Васил Левски“ посрещнаха 
Дядо Коледа с весело настро-
ение. Всички деца бяха зарад-
вани с подаръци осигурени от 
Община Главиница.

Светлините бяха запалени 
след като зам.-кметът на 
Община Главиница Иванка 
Сярова и всички присъстващи 
отброиха от 10 до 0. 

Г-жа Иванка Сярова от-
прави поздрав към всички от 
името на Общинската адми-
нистрация и им пожела весе-
ла Коледа, здраве, късмет и 
мир през Новата година. 

Тюркян Бекир положи клетва като общински съветник

Заседанието на Общински съвет-Главиница се проведе в 
залата на читалището

Работен момент от заседанието - председателят 
Месут Алиш и общинският кмет Неждет Джевдет




